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Beter voor Rijswijk

Het vorige college probeerde vorig jaar op een bijzonder opportunistische wijze kenbaar te 
maken dat het allemaal wel goed ging in Rijswijk. 

Zelfs tijdens de coalitiebesprekingen (na de val van het vorige college begin dit jaar) moesten 
partijen die werkten aan een nieuw college, vanuit de ambtelijke organisatie vernemen dat 
het financieel allemaal best in orde was en wij ons geen zorgen hoefden te maken.

Verbazing en teleurstelling toen de Raad moest vernemen dat er miljoenentekorten waren 
ontstaan.

Speelde het vorige college dan  voor Sinterklaas en heeft zij met de losse pols geld 
uitgegeven? Zeker niet. De tekorten waren door externe factoren ontstaan. Onverwachte 
tegenvallers in Rijswijk Buiten en het Sociaal Domein. De jeugdzorg bleek verantwoordelijk  
te zijn voor deze tekorten.

Beter voor Rijswijk verwacht dan  ook dat de door de raad vertegenwoordigde landelijke 
partijen er alles aan doen om de benodigde gelden van de Overheid te krijgen. 

Het is toch bizar dat de overheid taken over de schutting van de gemeenten gooit zonder 
daar de bijbehorende middelen voor te geven.

Het doet Beter voor Rijswijk goed dat het College er in is geslaagd een sluitende begroting 
vandaag voor te leggen.

Een begroting zonder een kaalslag in het sociaal cultureel terrein.

Beter voor Rijswijk heeft al jaren kenbaar gemaakt dat de verouderde subsidieregeling moet 
worden aangepast.

Het is mede door dit college dat er uiteindelijk aan is gewerkt en dat er een nieuwe 
verordening door de raad is aangenomen. Het is overzichtelijker en transparanter geworden. 

De automatisme en willekeur van het verstrekken van gemeentelijke subsidies is van de 
baan.

Vorige jaar uitte Beter voor Rijswijk kritiek over het klakkeloos verlenen van subsidie aan een 
reeds geheven museum in Gouda. 



Beter voor Rijswijk heeft tot tevredenheid kunnen vaststellen dat wethouder Besteman deze 
subsidie geschrapt heeft. 

 De periode waar jaarlijks de subsidies automatisch werden verleend ligt nu achter ons. 

Beter voor Rijswijk heeft de afgelopen jaren gepleit voor een verbeterde regeling voor het 
ophalen van grofvuil door Avalex. 

Soms moest men  weken  wachten eer men het grofvuil  kwam ophalen. Ook hier is Beter 
voor Rijswijk blij dat het mogelijk is dat het grofvuil binnen een acceptabel termijn wordt 
opgehaald. Hiermee wordt het   ongecontroleerd dumpen verminderd.

Het openbare groen in Rijswijk. Vele Rijswijkers ergeren zich nog steeds aan het matige 
onderhoud van het groen. Dat geldt niet alleen in de wijken maar ook in de parken.

Rijswijk is een stedelijk gebied met veel groen in de stadsparken dat niet vergeleken mag 
worden met groen gebieden op de Veluwe.

Er zijn grote plannen voor een herinrichting van het Wilhelminapark. 

Het geld klotst momenteel niet tegen de plinten. 

Vraag: kan het college dit beperken tot goed onderhoud en wachten met de herinrichting? 

Beter voor Rijswijk is benieuwd welke soort Horeca zich in het park mag gaan vestigen en 
wordt daar graag over geïnformeerd. 

Ondanks de vele klachten wordt onze gemeente nog steeds geplaagd door  de overlast van 
berenklauwen. 

Het lijkt een goed idee dat schapen het opruimwerk doen. Dat lijkt mooi.

Vraag:  komt er een opruimplicht voor  de uitwerpselen van schapen, zoals ook geldt voor 
honden? De uitwerpselen bevatten namelijk zaadjes waardoor weer nieuwe berenklauwen 
ontstaan. Dat is het kind weggooien met het badwater. 

Vraag:  kunt u de effecten hiervan  door  deskundigen laten onderzoeken?

Het is goed dat  het college extra geld uittrekt voor groen onderhoud.

Beter voor Rijswijk vraagt hier extra aandacht voor want het lijkt niet voldoende .

Winkel Centrum In de Bogaard. Het winkelcentrum “The wall of the Netherlands” nadert zijn 
voltooiing. Het geslonken winkelcentrum in Rijswijk zal hier zeker de gevolgen  van gaan 
ondervinden. Beter voor Rijswijk maakt zich zorgen over de verdere leegloop van winkels.

Op 26 november krijgt de raad een presentatie van het Masterplan in de Bogaard.



Er worden grote plannen ontwikkeld om een gedeelte van het winkelcentrum te slopen en 
te vervangen door woningen, iets waar Rijswijk een grote behoeft aan heeft.

Beter voor Rijswijk hoopt dat er spoedig een einde komt aan de onzekerheid met betrekking 
tot het paniekvoetbal in bouwprojecten vanwege de CO2 uitstoot.

Het lijkt erop dat er weer vergunningen worden afgegeven als de maximumsnelheid wordt 
verlaagd naar honderd kilometer per uur op de snelwegen.

Dit is echter bizar en uniek in Europa. Extra woningen heeft Rijswijk dringend nodig.

Tijdens een raadsbijeenkomst van 5 november werd door een deskundige aangevoerd dat 
meer woningen in Rijswijk tot meer bestedingen zou leiden in bijvoorbeeld de Bogaard. 

Dat is goed nieuws.

Beter voor Rijswijk maakt zich zorgen over  de deplorabele situatie rondom het HBG 
gebouw.

Het roept depressieve gevoelens op als je ziet hoe de verloedering is doorgeslagen. Ook 
volstrekt onduidelijk is wanneer het oude gebouw gesloopt wordt en men daadwerkelijk 
met de bouw van de woontorens gaat beginnen.

Beter voor Rijswijk is ook bijzonder geïnteresseerd hoe  het College het parkeren voor de 
toekomstige bewoners gaat regelen. We hopen hier bij de presentatie van het Masterplan 
op 26 november meer over te vernemen.

We hopen dan ook meer te vernemen wat de status is  van het verleggen van de Beatrixlaan. 
Hoe denkt de gemeente dit te financieren nu de aanvraag om financiële middelen door de 
provincie is afgewezen omdat dit project niet voldoet aan de voorwaarden.

Voorzitter, voor bijna 3 miljoen gaat het College het Bogaardplein oplappen. Bomen, 
waterpartijen, kunstwerken. Is het College bereid de uitvoering op te schorten totdat de 
projectontwikkelaars aantoonbaar werk maken van de bouwontwikkelingen in de Bogaard? 
Het opknappen kan dan deel uitmaken van de inrichting van het hele gebied dat past in de 
nieuwe, nog te presenteren, visie.

Vraag:  kunnen we dit vele geld, en dan hebben we het over een kleine drie miljoen, in de 
knip houden?

De gemeente heeft immers niet lang geleden flink betaald aan  de herinrichting van de 
terrassen op het plein. Of moeten we dit als kapitaalvernietiging  aanmerken? 

Op 26 november komt u met een presentatie van het Masterplan naar de Raad. 



Afhankelijk van uw antwoord overweegt Beter voor Rijswijk in het tweede termijn met een 
motie te komen.

Parkeren

De Raad heeft eerder een motie aangenomen om het hele gedoe rondom het betaald 
parkeren te vereenvoudigen. In het Forum bleek wederom dat we nog ver weg zijn van een 
door de Raad gedragen regeling. 

De vorige regeling kwam tot stand onder een vorige wethouder, maar kreeg ook niet het 
vertrouwen van de gehele raad. Het resultaat hebben we gemerkt. Een rommelige 
onduidelijke regeling in de vele parkeerzones, tarieven en tijden. Nog steeds is er 
parkeeroverlast in Te Werve en gebieden en locaties die tegen de Haagse wijken aanliggen 
waar een strikt parkeerregime is ingevoerd.

Dit jaar nog worden de voorstellen opnieuw met de Raad besproken. We hopen dat dit 
tegemoetkomt aan de wensen van vele Rijswijkers.

Beter voor Rijswijk zal pleiten voor het invoeren van een parkeerregime in de wijk Te Werve 
en het Rijswijkse bos, en het drastisch terugdringen van de 13 onbegrijpelijke zones waar 
niemand nog iets van begrijpt.

Beter voor Rijswijk wil  de parkeervergunning geldig maken voor geheel Rijswijk, met 
uitzondering van drukke winkelgebieden alsmede het instellen van het gratis parkeren voor 
de eerste uren. 

Voorzitter, tijdens een goed, door Welzijn Rijswijk georganiseerde bijeenkomst in Museum 
Rijswijk, bleek maar eens dat de eenzaamheid onder de Rijswijkers groot is. Niet alleen 
onder de ouderen maar tot onze verbazing ook onder jongeren. 

Huiskamerprojecten zijn een goed middel om deze eenzaamheid tegen te gaan. 

Te Werve heeft als enige wijk geen ontmoetingsruimte sinds het opheffen van de Koepeltjes 
en de buurtkamer aan de Idenburglaan.

De gemeente heeft nagelaten te bemiddelen voor een vervangende ruimte .

Bent u bereid serieus te kijken naar de komst van een ontmoetingsruimte? Al dan niet 
tijdelijk, zoals bijvoorbeeld in het bijna leegstaande GGD gebouw?



Zo dadelijk zal de PvdA, mede namens Beter voor Rijswijk, Rijswijks Belang en Groen een 
motie indienen. Deze gaat overigens nog verder dan dit verzoek.  

Het is niet om te lachen, maar om te huilen. Ook in Rijswijk tref je dagelijks grote 
hoeveelheden gaspatronen aan die niet gebruikt worden voor het maken van spuitwater of 
slagroom maar als gevaarlijk verslavend goedje voor vele jongeren. 

Vraag: bent u bereid, bij de Rijswijkse scholen, aan te  dringen op een goede  voorlichting?  

Vraag: in andere en omliggende gemeenten wordt het misbruik van lachgas al tegengegaan 
in de APV.

Bent u bereid te onderzoeken om maatregelen tegen gebruik van lachgas in de APV op te 
nemen?

Openbare verlichting, gasleidingen

Het gaat gelukkig wat beter met de uitval van de straatverlichting. Dit dankzij de 
noodzakelijke vervanging van de bekabeling. Beter voor Rijswijk roept op hiermee door te 
gaan.

Met name in Oud Rijswijk ligt een sterk verouderd gasnet. In opdracht van deze Overheid zal 
ook op termijn Rijswijk van het gas moeten.

Op een steenworp afstand van de grens van Rijswijk was  de oude gasleiding de oorzaak van 
een enorme gasontploffing, met de bij u bekende gevolgen.

Vraag: het lijkt mij niet aannemelijk dat voor een korte periode op grote schaal oude 
gasleidingen worden vervangen vanwege de voorgenomen afsluiting. Kunt u de bewoners 
van Oud Rijswijk garanderen dat er de komende jaren geen onveilige situaties zullen 
voordoen als bij onze buurgemeente? 



energietransitie

De ontwikkelingen gaan razend snel.  Het is goed dat onze gemeente niet voor de muziek 
uitloopt. 

Beter voor Rijswijk heeft veel vertrouwen in de ontwikkeling met betrekking tot het 
grootschalig gebruik van waterstof. Momenteel rijden er probleemloos treinen, vrachtauto’s 
en personenauto’s op waterstof en het is een schone brandstof. Ook blijkt waterstof een 
prima alternatief te zijn voor het verwarmen van woningen.  Dit kan door de bestaande 
gasleidingen aan de woningen worden geleverd.

Hoewel de overheid er zelf niet uit lijkt te komen heeft zij de gemeenten opgedragen met 
een visie te komen. 

De tijd begint te dringen. Beter voor Rijswijk heeft de volgende vraag:

is het College bereid deze nieuwe ontwikkelingen mee te nemen in de plannen om Rijswijk 
van het gas te halen?

Zo nee, waarom niet?

Tot zover de vragen in dit eerste termijn. 

Beter voor Rijswijk ziet uw reactie dan ook met belangstelling tegemoet.


